
15 Ocak 2023 tarihli MUÇEP Datça yerel meclis toplantısı için faaliyet raporu 

 

MUÇEP YK ve genelinde faaliyetler özeti 

Faaliyetler ağırlıklı yerel meclis düzeyinde yürütülmektedir. 
Geçen meclis toplantımızdan sonra önemli gelişmeler şunlardır: 
 
Bodrum: 

 Hem Bodrum hem Milas yerel meclisler mücadele eden Ağaoğlu Turizm Kent ÇED davasında 
yürütme durdurma kararı çıktı. 

 Bodrum Belediyesi Cengiz Holding’in Cennet Koyu’ndaki inşaat ruhsatı iptal etti ve inşaatı 
durdurdu.  

 Cengiz Holding’e Bodrum – Cennet Koyu inşaatı için verilen ÇED gerekli değil kararının iptali için 
İdare Mahkemesinde dava açıldı. 

 Bodrum Kent Konseyi Cennet Koyu’ndaki inşaat ile ilgili basın açıklaması yaptı 

 Akbelen nöbetlerine destek verildi 
 
Gökova: 

 Orman Kampı için yapılan suç duyurusuna Savcılıktan soruşturmaya gerek olmadığı cavabı geldi. 
İtiraz dilekçesi hazırlandı, 9 Ocak’a kadar Sulh Ceza Mahkemesine verilecek. 

 Elektrik hatlarının yeraltına alınması talebine AYDEM’in verdiği tazminat kararı. Tazminatın 
MUÇEP Derneği’ne bağışlanması, konunun medyaya taşınarak kamuoyu ile paylaşılması, 
AYDEM’e hatların yeraltına alınması talebi ile yeni dilekçe gönderilmesi kararlaştırıldı. 

 Yeşil Gazete’ye Gökova ÖÇKB’deki sorunlarla ilgili röportaj verildi. Doğal Sit Alanlarının koruma 
statülerinin düşürülmesi sorununa ağırlık verildi. 

 Ula Belediyesi’nin kesin korunacak hassas alan statüsündeki orman alanında geçici katı atık 
toplama alanı olarak kullandığı alandaki atıkları sahadan uzaklaştırmayıp toprakla örtmesi ile 
ilgili şikâyet dilekçesine TBVK Muğla Şube Müdürlüğü’nden cevap geldi. Şikâyet konusu ile ilgili 
Ula Belediyesi’ne yazı gönderildiği ve cevap beklendiği bildirildi. 

 Nitelikli koruma alanı statüsündeki İzci Kampına komşu sahil bölgesinde çitlenen parsellerle ilgili 
şikâyet dilekçelerine ÇŞID Muğla İl Müdürlüğü’nden yanıt geldi. Yanıtta Menteşe Belediyesi’ne 
yazı ile şikâyet konularının incelenmesi için yazı gönderildiği bildiriliyor. 

 Akbelen nöbetlerine destek verildi 
 

Köyceğiz:  

 En önemli konu Sığla Ormanları’nın imara açılmasıdır. Onunla ilgili çalışma yürütülüyor.  

 Diğer önemli sorunlar Göl kirliliği ve Sandras Dağı’nda maden çalışmaları. 

 
Marmaris: 

 Albatros Marina için ÇŞID’ye verilen dilekçeye cevap geldi; 2012’de verilen ÇED onayının geçerli 
olduğu bildiriliyor. Dava açılacak. 

 Marmaris Sinpaş için Danıştay'ın YD kararını onamasından sonra Belediye’nin inşaat ruhsatını 
iptal etmesi bekleniyor. Bu konuda Belediyeye açılan dava kapsamında 6 Ocak’ta yapılacak 
bilirkişi incelemesi bilinmeyen nedenle iptal edildi. Dava süreci izleniyor. 

 12 Ocak’ta Sinpaş için yapılacak IDK toplantısına katılmak üzere için Ankara’ya gidilecek. 

 21 Ocak’ta İstanbul’da yapılacak Ekokırım Konferansına katılınacak (Halime) 



 Karacasöğüt’te su altındaki arkeolojik buluntular görüntülendi ve ilgili kurumlara tespit-tescil 
talebi ile dilekçe verildi. Müze Müdürlüğü’nden olumlu yanıt geldi. 

 Hisarönü için de benzer çalışma yapıldı ve ilgili kurumlara dilekçe verildi. Henüz olumlu yanıt 
gelmedi. 

 
Menteşe: 

 MUÇEP Menteşe Meclisi ve Deştin köylüleri birlikte toplanarak Deştin’deki çimento fabrikası için 
Danıştay’ın “ÇED gerekli değil” kararını iptal etmesinden sonra İdare Mahkemesinde açılan YD 
talepli iptal davasının biran önce karara bağlanması için sürecin hızlandırılmasını zorlamak üzere 
bir eylem planladı. 16 Ocak’ta İdare Mahkemesi önünde bir basın açıklaması yapılacak. 

 Akdeniz Yeşilleri Derneği’nin bir projesi ile hazırlanan “Muğla’da Kömür İçin Yok Edilen Köyler” 
belgesel filminin genel gösteriminin 18 Şubat2023’de yapılması planlanıyor. Duyurusu yapılacak. 

 Yatağan GES’e karşı henüz dava açılmadı. 

 Özlüce’de RES planlanıyor. Doğal tarih bakımından önemli olan bölgede planlanan bu proje 
kültürel değerler açısından risk oluşturuyor.  

 Armutçuk’ta EGET Vakfı 22 dönüm alanda Tüf Mantarı üretimine başladı (?) 

 Deştin’deki çimento fabrikası inşaatı ile ilgili olarak BŞB ve Menteşe Belediye Yönetimlerini 
ziyaret ederek yeniden görüşülmesi planlanıyor 

 Deştin ve Kafaca’da taş ve mermer ocakları ormanları tahrip ediyor. Maden ocaklarının neden 
olduğu ekolojik yıkımlara karşı MUÇEP genelinde ortak çalışmayı hedefleyerek kurulan çalışma 
grubu etkin olamadı. Yalnızca çimento fabrikasına odaklanarak çalışma yürütülüyor.  

 Ankara’da Türkiye Ormancılar Derneği tarafından düzenlenen konferansa İkizköy, Deştin 
köylüleri ile birlikte MUÇEP Menteşe, Marmaris ve Datça Meclisinden arkadaşlar katıldılar.  
Konferansta planlanan ortak eylemler eşgüdüm sorunları nedeni ile yeterince 
gerçekleştirilemedi. 

 Akbelen’e nöbet desteği için planlama yapılıyor. 
 
Milas: 

 Akbelen nöbet alanına destek devam ediyor. 

 Akbelen’de arkeolojik sit alanının yok edilmesi ile ilgili olarak Müze Müdürlüğü’ne şikayet 
dilekçesi verildi. 

 Akbelen'de Çiftçi-Sen Örgütlenme Sekreteri Adnan Çobanoğlu ile Gıda Egemenligi ve Fındıklı 
Belediye Başkanı Ercüment Cervatoglu ile Yerel Yönetimler Yerel çözümler konulu sohbet 
toplantısı gerçekleştirildi. 

 Çamlıbelen'de projelendirilen ve ÇED gerekli değildir kararı verilen 2 mermer ocağı için açılan 
davada bilirkişi keşfi gerçekleşti. 

 
MUÇEP dernek tarafından açılan ve devam eden, yukarıda değinilmeyen davalar şunlar: 
Korunan alanlar yönetmeliğe karşı dava (İzmir Barosu, İzmir Tabip Odası, EGEÇEP derneği ile ortaklaşa) 
Sarıgerme sit alan davası 
Ortakent (özelleştirmeye ve imar plan değişikliklere karşı davalar) 
Bozburun desalinasyon ÇED gerekli değildir kararı karşı dava 
Yakamoz Marina ve oradaki dip taraması 2 ayrı dava mevcut 
Kıyıkışlacık Ayıldız yük tahliye iskelesi CED olumlu karara karşı dava 
 
 
19 Kasım’da Marmaris’te genel meclis toplantısı yüz yüze yapıldı. 
Toplantının en önemli sonuçlar 21 Ocakta yapılacak Ekoloji-Hareketleri Konferansına katılımı ve İkizköy-
Akbelen direniş ve nöbet için desteğin artırılması ve farklı grupların nöbete katılması için çaba 
harcanma kararlar idi. 



 
Gecen dönemin en önemli faaliyet Datça yerelinde, diğer meclislerde ve MUÇEP’ın genelinde 
“6 Kasım Çok Geç Olmadan Yaşam Alanlarımızı Savunuyoruz Muğla Mitingi ve Yürüyüşü” idi. 
 
 
Yerelde sürdürdüğümüz faaliyetler: 
Kıyı yapılaşma 
Taşlık plajında Ilıca Kamping alanında inşaat faaliyetler başlamış. Konu belediye başkanı ile görüşüldü 
ve imar müdürlüğüne dilekçe verildi. İnşaatı mühürlendiğini bilgi edindi, ancak faaliyetler devam 
etmektedir. Belediye’den edinilen bilgilere göre beton temel üzerinde inşa edilen yapılar için yıkım 
kararı tebliğ edilecek, 60 gün içinde yıkım yapılmadığı takdirde yıkım belediye tarafından yapılacak. 
Diğer inşa edilmiş kulübeler için mühürleme süreci yeni başlamış. 
İlgili parsel kıyı kenar çizgisinin deniz tarafında kalan alana tecavüz etmektedir. Bu konuda 
Kaymakamlığa tapu iptal davasının açılması talebi dilekçe ile iletildi. 
Bazı arkadaşlar ayrıca Mesudiye Gabaklar’ın yakınında başlamış inşaat faaliyeti belediyeye şikayette 
bulundular. 
 
 
Davalarımızın son durumu şu şekilde: 

 Datça Taş ocağı davası lehimize sonuçlandı, ÇED gerekli değildir kararı mahkeme tarafından 
iptal edildi. 

 Datça Yarımadası İçme Suyu Temini Amaçlı Deniz Suyu Arıtma Tesisi ve Derin Deniz Deşarj 
projesi ÇED davası için 13 Aralık’ta keşif yapıldı, bilirkişi heyetinin incelemesi detaylıydı, itirazda 
bulunan katılanların da söz kurmasına fırsat verildi… Şu anda bilirkişi raporu bekleniyor.  

 Muğla genelinde 24, bundan 17’isi Datça’da bulunan taşınmazın özelleştirme programına 
alınması karşı açılan davada Danıştay Muğla’da ikamet kaydı bulunmayan 4 davacı ilişkin dava 
ehliyeti ve hangi menfaatler ihlal edildiğini sorguladı. Gerekli açıklamalar sunuldu.  

 Kargı Koyu 213 /1 parsel imar plan değişiklik davasında Ekim ayında son derece olumlu bilirkişi 
raporu sunuldu ve lehimize bir karar beklenmektedir. 10 Kasım’da ÖİB tarafından önce 8 Aralık 
için, sonra tarih 12 Ocak 2023’e erteleyerek satış ihalesi duyuru yapılınca ve bu duyurudan 
alanda ifraz işlemler yapıldığını anlaşılınca 28.11.2022 tarihinde bir daha ivedilikle YD talebi 
yinelendi. Dava kararı hızlandırmak için 28.12.2022 tarihinde duruşma talebimizden vaz geçme 
dilekçesi sunuldu. Ancak henüz bir gelişme yoktur. 

 Parselin satışa karşı Datça Belediyesi tarafından açılan davaya 5 kişi müdahil dilekçesi verdi, 
ancak henüz bir kabul kararı çıkmadı.  
 
 

Dönem boyunca dayanışma ziyaretleri ve faaliyetleri devam edildi: 
En baştan beri Akbelen’e yoğun bir destek devam etmektedir: 
İkizköy dostların mahkeme duruşmasında yalnız bırakmamak için 2 arkadaş Milas’a gittiler. 
Aralık boyunca gerek Akbelen direnişin 505. Gün etkinlikleri, gerek yılbaşı gecesi dahil olmak üzere 
nöbet destek için çeşitli defalar nöbet alanına gidildi. 
“Muğla İklim Değişikliğini Konuşuyor “MUĞLA BŞB İklim Çalıştayına katılım gösterildi 
Türkiye Ormancılar Derneği Ankara’da yeni dönemde yönetim politikalarının belirlenmesine temel 
oluşturacak bir çalıştaya 2 arkadaşımız katıldı ve Datça Meclisinin yeni dönemden beklentileri ve 
(özellikle yerel halk ve yerel STK’ların orman ve yaban hayatın korunmasında ortak olarak görülmesi 
gerektiğine dair) talepleri, hem sözlü hem yazılı olarak paylaştılar.(25.12.2022) 
 
Bileşenimiz olduğu Datça Kadın Platformu ve Kent Konsey Kadın Meclis tarafından gerçekleşen 

eylemlere hem 26 Kazım "Kadına Yönelik Şiddete Karşı Uluslararası Mücadele Günü" eyleme, hem 11 

Aralık’ta örgütlenen çocuk istismarı karşı eyleme katılım gösterildi. 



İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu’nun haksız olarak cezalandırılması ve siyasi yasak kararının verilmesine 

karşı basın açıklamasında MUÇEP Datça da sözü söyledi. (16.12.2022) 

İstiklal Caddesinde meydana gelen patlamaya ilişkin üzüntülerimiz Twitter’dedile getirdik. (14.11.2022)  

Akbelen’deki arkadaşlar Ankara’da zeytinlikler tekrar maden faaliyetlere açmayı amaçlayan torba 

yasası komisyonda engellemeyi çalıştıkları sırasına ”Zeytin hayattır talan yasasına hayır”basın 

açıklamasın okuyarak destek verildi (14.12.2022) 

Yukarıda bahsedildiği gibi Belediye başkana ziyaret edildi, Ilıca kamping, tinyhouse, kaçak kuyular ve 

planladığımız forum konularında bilgi alışveriş gerçekleştirildi.(1.12.2022) 

Aralık ayında ayrıca Datça’nın başlıca soruları araştırmak için bir anket çalışması yapıldı. 

 


